
Protokół nr 47/2018 
z posiedzenia Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego 

z dnia 22 listopada 2018 roku 
 

Data: 22 listopada  2018 roku 
Rozpoczęcie posiedzenia: 8:00 
Zakończenie posiedzenia: 8:50 
 

Miejsce: sala nr 105 Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu al. Wyzwolenia 24. 
 
W posiedzeniu udział wzięli: Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta, Pani Iwona Frankowska 
Wicestarosta, Pan Mirosław Potapowicz Członek Zarządu, Pan Piotr Pol Członek Zarządu, Pan 
Marek Masiuk Członek Zarządu oraz zaproszeni goście: Pani Joanna Błażuk Skarbnik, pani Aneta 
Błaszkiewicz  wz. Sekretarz, Pani Wioleta Kostiańczuk-Tulikowska Dyrektor PCPR, Pan Jacek 
Michalik Główny Specjalista WIP,  wg listy obecności stanowiącej załącznik do protokołu. 
 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta powitał zebranych i stwierdził quorum potrzebne do 
podejmowania prawomocnych decyzji. Zapytał czy są uwagi do proponowanego porządku obrad 
(Zaproszenie na posiedzenie Zarządu wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik do protokołu). 
 

Uwag nie zgłoszono  
W wyniku głosowania 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu przyjął następujący 
porządek obrad: 
 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu nr 46/2018 z posiedzenia Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego.  
4. Projekt Uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przyjęcia Powiatowego programu 

oddziaływań korekcyjno - edukacyjnych dla osób stosujących przemoc w rodzinie w Powiecie 
Wałbrzyskim na lata 2019 - 2021 
Referuje: Pani Wioleta Kostiańczuk-Tulikowska Dyrektor PCPR 

5. Projekt Uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przyjęcia Powiatowego programu 
profilaktycznego w zakresie promowania i wdrażania prawidłowych metod wychowawczych w 
stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych przemocą w  rodzinie w Powiecie Wałbrzyskim na 
lata 2019-2023 
Referuje: Pani Wioleta Kostiańczuk-Tulikowska Dyrektor PCPR 

6. Projekt Uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie planowanego zakresu zadań powiatu, 
na które przeznaczone będą środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2019 roku 
Referuje: Pani Wioleta Kostiańczuk-Tulikowska Dyrektor PCPR 

7. Projekt Decyzji w sprawie zezwolenia TAURON Dystrybucja S.A. na lokalizację w pasie 
drogowym drogi powiatowej nr 3367 D – ul. Główna w Czarnym Borze, na działce nr 405 Obręb nr 
2 Czarny Bór projektowanego przyłącza elektroenergetycznego niskiego napięcia 0,4 kV do 
obiektu: garaż na działce nr 412/1 
Referuje: Pan Jacek Michalik Główny Specjalista WIP 

8. Projekt Decyzji w sprawie zezwolenia Gminie Mieroszów na lokalizację w pasie drogowym drogi 
powiatowej nr 3383 D- ul. Sportowa  w Mieroszowie, na działce nr 127 Obręb nr 2 Mieroszów gm. 
Mieroszów projektowanego przyłącza wodociągowego oraz przewodów kanalizacji deszczowej i 
sanitarnej do budynku Mieroszowskiego Centrum Kultury przy ul. Sportowej 4 w Mieroszowie, 
działka nr 125 Obręb nr 2 Mieroszów   
Referuje: Pan Jacek Michalik Główny Specjalista WIP 

9. Projekt Decyzji w sprawie zezwolenia Panu Zdzisławowi Glapa na lokalizację w pasie drogowym 
drogi powiatowej nr 3464 D- ul. Główna w Starych Bogaczowicach, na działce nr 688/1 Obręb nr 7 
Stare Bogaczowice gm. Stare Bogaczowice projektowanego przyłącza kanalizacji sanitarnej do 
budynku mieszkalnego przy ul. Głównej 77a w Starych Bogaczowicach 
Referuje: Pan Jacek Michalik Główny Specjalista WIP 



10. Informacja w sprawie przeprowadzonego audytu w niepublicznej placówce w Szczawnie Zdroju 
Referuje: Pani Aneta Błaszkiewicz Naczelnik OR 

11. Projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian w budżecie na 2018 rok 
Referuje: Pani Joanna Błażuk Skarbnik 

12. Sprawy różne 
13. Zakończenie posiedzenia 
 
 
Ad.1.  
Zrealizowano 
 
Ad. 2. 
Zrealizowano 
 
Ad.3. 
W wyniku głosowania 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu przyjął protokół  
Nr 46/2018 z posiedzenia Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego (5 Członków Zarządu obecnych). 
 
 
Ad.4. 
Pani Wioleta Kostiańczuk-Tulikowska Dyrektor PCPR omówiła Projekt Uchwały Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego w sprawie przyjęcia Powiatowego programu oddziaływań korekcyjno - edukacyjnych 
dla osób stosujących przemoc w rodzinie w Powiecie Wałbrzyskim na lata 2019 - 2021 

Zgodnie z zapisem art. 6 ust. 4 pkt 2 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r.  
o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie (Dz. U. z 2015 r. poz. 1390) do zadań powiatu należy 
opracowanie i realizacja oddziaływań korekcyjno-edukacyjnych dla osób stosujących przemoc w 
rodzinie. Powiatowy program oddziaływań korekcyjno - edukacyjnych dla osób stosujących przemoc 
w rodzinie w Powiecie Wałbrzyskim na lata 2019 - 2021, jest spójny z ustawodawstwem krajowym 
oraz strategicznymi dokumentami o charakterze lokalnym, w tym z Powiatowym programem 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2018-2025.  
             Celem głównym programu jest powstrzymanie sprawców i zakończenie przemocy w rodzinie. 
Cel ten ma zostać osiągnięty poprzez zmianę postaw osób stosujących przemoc w rodzinie przez 
poddanie ich oddziaływaniom korekcyjno-edukacyjnym. Bezpośrednimi adresatami programu są 
osoby dorosłe, stosujące przemoc  i zamieszkujące na terenie Powiatu Wałbrzyskiego.  
           Program wymaga współpracy lokalnych instytucji. Realizację programu zaplanowano na lata 
2019-2021, wskazano również źródła jego finansowania. Oczekuje się, że wykonanie programu 
przyczyni się do usprawnienia systemu przeciwdziałania przemocy, ograniczenia skali problemu 
przemocy w rodzinie oraz poprawy kondycji rodzin z Powiatu Wałbrzyskiego. 
Pan Starosta Krzysztof Kwiatkowski- zapytał czy nastąpiły jakieś zmiany w stosunku do 
dokumentu pierwotnego, jeżeli tak to Starosta poprosił o krótkie zreferowanie.  
Pani Wioleta Kostiańczuk-Tulikowska Dyrektor PCPR- oznajmił, iż praktycznie się nie zmienił, 
jedynie co to monitoring obowiązuje dłużej czyli przez okres 3 lat po zakończeniu programu.  
  
W wyniku głosowania 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się, Zarząd Powiatu pozytywnie zaopiniował 
przedstawiony projekty Uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego i zdecydował o przekazaniu go 
Przewodniczącej Rady Powiatu Wałbrzyskiego (5 Członków Zarządu obecnych). 
 
 
Ad.5. 
Pani Wioleta Kostiańczuk-Tulikowska Dyrektor PCPR przedstawiła Projekt Uchwały Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego w sprawie przyjęcia Powiatowego programu profilaktycznego w zakresie promowania i 
wdrażania prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych 
przemocą w  rodzinie w Powiecie Wałbrzyskim na lata 2019-2023 

Do zadań własnych powiatu zgodnie z art. 6 ust. 3 pkt 2 ustawy z dnia 29 lipca  2005 r. o 
przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie (Dz. U. z 2015 r. poz. 1390 ) należy w szczególności 
opracowywanie i realizacja programów służących działaniom profilaktycznym mającym na celu 



udzielenie specjalistycznej pomocy, zwłaszcza w zakresie promowania i wdrażania prawidłowych 
metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych przemocą w rodzinie.   
Celem głównym Programu jest zmniejszenie skali przemocy i skutków stosowania przemocy w 
Powiecie Wałbrzyskim poprzez podejmowanie kompleksowych działań mających na celu udzielenie 
specjalistycznej pomocy ofiarom oraz promowanie i wdrażanie prawidłowych metod wychowawczych 
w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych przemocą domową. Mając świadomość ogromnego 
znaczenia właściwego przebiegu procesu wychowawczego u dzieci oraz konieczności respektowania 
ich praw, a także realizując ustawowy obowiązek. 
 
W wyniku głosowania 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się, Zarząd Powiatu pozytywnie zaopiniował 
przedstawiony projekty Uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego i zdecydował o przekazaniu go 
Przewodniczącej Rady Powiatu Wałbrzyskiego (5 Członków Zarządu obecnych). 
 
Ad.6.  
Pani Wioleta Kostiańczuk-Tulikowska Dyrektor PCPR przedstawiła Projekt Uchwały Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego w sprawie planowanego zakresu zadań powiatu, na które przeznaczone będą środki 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2019 roku 

Zgodnie z art. 35a ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 1997 roku o rehabilitacji zawodowej 
i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych (t.j. Dz. U. z 2018 r. poz. 511) Rada 
Powiatu określa zadania, na które przeznacza się środki finansowe PFRON. 
Powiat Wałbrzyski w 2017 roku otrzymał z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych kwotę 712 369 zł, a 2018 roku 682 274 zł. Z uwagi na otrzymywanie 
mniejszych środków z PFRON w stosunku do roku ubiegłego, celowe jest określenie zadań, 
które będą realizowane w 2019 roku. Jednocześnie zaplanowanie zadań na przyszły rok 
pozwoli na racjonalne zabezpieczenie najważniejszych potrzeb osób niepełnosprawnych w 
Powiecie Wałbrzyskim.  
Pani Wioleta Kostiańczuk-Tulikowska Dyrektor PCPR- zaproponowała aby w roku 2019 były 
realizowane następujące zadania powiatu, na które przeznaczone będą środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych: 

1. Udzielanie osobom niepełnosprawnym środków na rozpoczęcie działalności 
gospodarczej, rolniczej albo na wniesienie wkładu do spółdzielni socjalnej  

2. Zwrot kosztów wyposażenia stanowiska pracy osoby niepełnosprawnej  
3. Dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji i turystyki osób niepełnosprawnych  
4. Dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych, w komunikowaniu się  

i technicznych w związku z indywidualnymi potrzebami osób niepełnosprawnych 
5. Dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne oraz 

środki pomocnicze 
Jednocześnie Pani Dyrektor zaproponowała aby w roku 2019 wyłączyć dotychczas 
realizowane zadanie „Dofinansowanie uczestnictwa dla osób niepełnosprawnych i ich 
opiekunów w turnusach rehabilitacyjnych” i kwotę jaka miała by być przeznaczona na to 
zadanie przenieść  na „Dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty 
ortopedyczne oraz środki pomocnicze”. Pani Dyrektor oznajmiła, iż to zadanie jest pilniejsze 
dla osób niepełnosprawnych gdyż chodzi tu o zabezpieczenie osób w wózki inwalidzkie, 
ortezy i pieluchomajtki- są to akcesoria które ułatwiają codzienne funkcjonowanie.  
Pan Starosta Krzysztof Kwiatkowski- zapytał jakie są to środki?  
Pani Wioleta Kostiańczuk-Tulikowska Dyrektor PCPR- oznajmiła,  iż jest to 100 tys. zł 
Pan Starosta Krzysztof Kwiatkowski- zapytał czy całkowite wyłączenie tego zadania to dobry 
pomysł? 
Pani Wioleta Kostiańczuk-Tulikowska Dyrektor PCPR- oznajmiła, iż żadne rozwiązanie nie jest 
dobre, jednakże w roku 2018 było złożonych 247 wniosków  z czego tylko 56 osób otrzymało 
dofinansowanie do turnusów. Takie działanie budziło zawsze dużo negatywnych emocji wśród osób 
które nie otrzymały dofinansowania.  



Pan Starosta Krzysztof Kwiatkowski- zapytał z kim był konsultowany ten projekt uchwały zanim 
został przedłożony na posiedzenie zarządu? 
Pani Wioleta Kostiańczuk-Tulikowska Dyrektor PCPR- oznajmiła, iż z Powiatowym Zespołem ds. 
Rehabilitacji  
Pan Starosta Krzysztof Kwiatkowski- oznajmił, iż częściowo popiera te stanowisko, jednakże 
uważa że nie powinna zostać zaprzestana realizacja zadania polegającego na „Dofinansowanie 
uczestnictwa dla osób niepełnosprawnych i ich opiekunów w turnusach rehabilitacyjnych”. Takie 
działania wymagają szerszej analizy ponieważ jest to bardzo istotny aspekt społeczny. W związku z 
tym Pan Starosta zawnioskował aby nie wykreślać tego zadania tylko zmniejszyć kwotę do 40 tys. zł. 
Pan Marek Masiuk Członek Zarządu- zapytał czy w tym zespole, który zaproponował tą zmianę 
znajdują się osoby niepełnosprawne? 
Pani Wioleta Kostiańczuk-Tulikowska Dyrektor PCPR- oznajmiła, iż w zespole pracowników nie 
ma osób niepełnosprawnych jednakże projekt ten jest również konsultowany ze Społeczną Radą ds. 
Osób Niepełnosprawnych gdzie już znajdują się osoby niepełnosprawne.  Jednocześnie dodała, że 
przedłożony projekt uchwały w pierwszej kolejności został przedłożony na zarząd natomiast 
społeczna rada konsultuje go po zaakceptowaniu przez zarząd.  
Pan Starosta Krzysztof Kwiatkowski- oznajmił, iż środki te z całą pewnością są bardziej potrzebne 
w działaniu jakie wskazuje Pani Dyrektor jednakże tak drastyczne podejście polegające na 
całkowitym wyeliminowaniu tego zadania może budzić negatywne emocje społeczne, ponieważ 
ludzie oczekują tego wsparcia.  
Pan Starosta Krzysztof Kwiatkowski- zawnioskował aby całkowicie nie wykreślać tego zadania 
tylko kwotę obniżyć do 40 tys. zł i zobowiązać dyrektora PCPR aby wspólnie z odpowiednimi 
organami w tym z Społeczną Radą ds. Osób Niepełnosprawnych opracować metody i kryteria 
przyznawania dofinansowania do przedmiotowych turnusów rehabilitacyjnych. Zasadnym jest aby te 
kryteria były tak przygotowane, że dofinansowanie trafi do osób najbardziej potrzebujących.  
 
W wyniku głosowania 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się, Zarząd Powiatu pozytywnie 
zaakceptował wniosek Pana Krzysztofa Kwiatkowskiego Starosty  (5 Członków Zarządu obecnych). 
 
Ad.7. 
Pan Jacek Michalik Główny Specjalista WIP omówił Projekt Decyzji w sprawie zezwolenia 
TAURON Dystrybucja S.A. na lokalizację w pasie drogowym drogi powiatowej nr 3367 D – ul. Główna 
w Czarnym Borze, na działce nr 405 Obręb nr 2 Czarny Bór projektowanego przyłącza 
elektroenergetycznego niskiego napięcia 0,4 kV do obiektu: garaż na działce nr 412/1 
Pan Starosta Krzysztof Kwiatkowski- zapytał w jakiej odległości od chodnika będzie zlokalizowana 
ta komora? 
Pan Jacek Michalik Główny Specjalista WIP- oznajmił iż, nie jest w stanie powiedzieć tego 
dokładnie ponieważ nie widać tego na mapie zasadniczej.   
Pan Starosta Krzysztof Kwiatkowski- zawnioskował, aby w przedmiotowej decyzji został 
umieszczony dodatkowy zapis mówiący, iż komorę przecisku od strony projektowanego zestawu 
pomiarowego ZK1e-1P umieścić w terenie zielonym, drugą komorę zlokalizować poza pasem 
drogowym. Z uwagi na nowo wybudowane chodniki komory robocze przecisku należy zlokalizować w 
odległości min. 1 m od krawędzi obrzeża chodnika.  
 
W wyniku głosowania 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu pozytywnie 
zaakceptował projekt przedstawionej decyzji z uwzględnieniem wnioskowanych zmian (5 Członków 
Zarządu obecnych). 
 
Ad.8. 
Pan Jacek Michalik Główny Specjalista WIP przedstawił Projekt Decyzji w sprawie zezwolenia 
Gminie Mieroszów na lokalizację w pasie drogowym drogi powiatowej nr 3383 D- ul. Sportowa  w 
Mieroszowie, na działce nr 127 Obręb nr 2 Mieroszów gm. Mieroszów projektowanego przyłącza 
wodociągowego oraz przewodów kanalizacji deszczowej i sanitarnej do budynku Mieroszowskiego 
Centrum Kultury przy ul. Sportowej 4 w Mieroszowie, działka nr 125 Obręb nr 2 Mieroszów   



Pan Starosta Krzysztof Kwiatkowski- oznajmił, że zasadnym jest aby przy nadzorze nad tą 
inwestycją pamiętać, aby roboty związane z zagęszczeniem wszystkich frakcji w jezdni były 
wykonane zgodnie ze sztuką budowlaną oraz masy bitumiczne, aby były odtworzone na zasadach 
obowiązujących obciążeń na danym odcinku drogi.   
 
W wyniku głosowania 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu pozytywnie 
zaakceptował projekt przedstawionej decyzji (5 Członków Zarządu obecnych). 
 
Ad.9. 
Pan Jacek Michalik Główny Specjalista WIP omówił Projekt Decyzji w sprawie zezwolenia Panu 
Zdzisławowi Glapa na lokalizację w pasie drogowym drogi powiatowej nr 3464 D- ul. Główna                        
w Starych Bogaczowicach, na działce nr 688/1 Obręb nr 7 Stare Bogaczowice gm. Stare 
Bogaczowice projektowanego przyłącza kanalizacji sanitarnej do budynku mieszkalnego przy ul. 
Głównej 77a w Starych Bogaczowicach. 
 
W wyniku głosowania 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu pozytywnie 
zaakceptował projekt przedstawionej decyzji (5 Członków Zarządu obecnych). 
 
Ad.10. 
Pani Aneta Błaszkiewicz Naczelnik OR poinformowała członków zarządu, iż zgodnie z 

wcześniejszym poleceniem dokonałam analizy audytu w Niepublicznej Placówce w Szczawnie – 

Zdroju, którego  zakres obejmował gospodarowanie środkami publicznymi obejmującymi część 

oświatową subwencji ogólnej, w tym wykonanie obowiązków związanych z gromadzeniem danych 

stanowiących podstawę jej naliczenia na 2015r. jednocześnie  poinformowała, że Izba Skarbowa we 

Wrocławiu postawiła placówce następujące zarzuty: 

- niedostateczne wywiązanie się z obowiązku określonego w przepisie art. 111 ust.1 ustawy z dnia 15 

kwietnia 2011r. o systemie oświaty, zgodnie z którym podmioty prowadzące bazy danych 

oświatowych obowiązane są do sprawdzenia ich kompletności, poprawności i zgodności ze stanem 

faktycznym danych gromadzonych przez nie w SIO; 

- dzienniki zajęć wychowawczych i księgi uczniów prowadzone niezgodnie z przepisami prawa; 

- brak uśrednienia średniej miesięcznej liczby wychowanków; 

Pani Aneta Błaszkiewicz Naczelnik OR dodała, iż rezultat finansowy wynosi 1 126 791,51 zł do 

zwrotu przez Powiat jako suma zawyżonej subwencji oświatowej, jednocześnie dodała, że wyniki tego 

audytu Izba Skarbowa przekazała do Ministerstwa Finansów i Ministerstwa Edukacji.  

Pan Starosta Krzysztof Kwiatkowski- zapytał jakie działania prawne może podjąć zarząd względem 

dyrekcji tej placówki, ponieważ z przedłożonej informacji wynika, że wina za wyłudzenie subwencji nie 

leży po stronie Powiatu Wałbrzyskiego tylko po stronie placówki.  

Pani Aneta Błaszkiewicz Naczelnik OR- oznajmiła, iż w tej sytuacji możemy zrobić niewiele 

ponieważ jest różnica między subwencją oświatową a dotacją jaką otrzymuje placówka. Tak 

naprawdę nie mamy wpływu jakie dane statystyczne podaje Niepubliczna Placówka w Szczawnie – 

Zdroju do Systemu Informacji Oświatowych. Powiat otrzymuje jedynie zbiorcze zestawienie na temat 

danych dziedzinowych wprowadzonych do SIO i jedynie na tej podstawie naliczana jest dla nas 

subwencja oświatowa. Natomiast zgodnie z tym co oni nam przekazują co miesiąc my im 

przekazujemy dotacje. Dotacja jest przez nas kontrolowana ponieważ placówka najpierw składa 

wniosek a następnie wykorzystaną dotacje rozliczają, natomiast samej subwencji nie jesteśmy w 

stanie skontrolować. Pani Naczelnik oznajmiła, iż w tej sprawie robiła rozeznanie i jest możliwość 

pozyskania audytora zewnętrznego,  który przeprowadzi szczegółową kontrolę w placówce, jednakże 

audytor za przeprowadzenie takiej kontroli w jednej placówce życzy sobie kwotę 21 tys. zł. netto. 

Czas realizacji tego zadania wynosi 2 tygodnie. Możliwe jest również wystąpienie do Dolnośląskiego 

Kuratorium Oświaty z prośbą o przeprowadzenie kontroli w zakresie jakim wykazał audytor i wówczas 

kurator na pewno podejmie działania. Tak naprawdę to kuratorium ma jurysdykcję aby wyciągnąć 



konsekwencję w przedmiotowej sprawie. Powiat Wałbrzyski może jedynie wystąpić przeciwko dyrekcji 

na drogę sądowa jednakże w tej sprawie powinna wypowiedzieć  się kancelaria prawna.  

Pan Starosta Krzysztof Kwiatkowski- oznajmił, iż na pewno zarząd podejmie taką decyzję aby 

wystąpić do kuratorium, jednocześnie dodał, iż jego zdaniem jako zarząd powinniśmy zobowiązać 

Naczelnika Wydziału OR oraz Kancelarię Prawną do przeanalizowania możliwości prawnych w tej 

kwestii. Jest to zasadne ponieważ jest tu mowa o kwocie ponad 1 mln. zł do zwrotu w związku z tym, 

że ktoś, w jego ocenie, mógł się dopuścić fałszowania dokumentów. Zasadnym jest aby tą sprawę 

zbadały odpowiednie organy ścigania  pod kątem czy to zrobiono omyłkowo czy może jednak 

umyślnie w celu osiągnięcia korzyści majątkowych.  Powiat Wałbrzyski co roku boryka się z 

problemem subwencji oświatowej, były już zwracane środki za lata ubiegłe, najgorsze jest to, że 

pomimo tylu działań, które zostały podjęte nadal dochodzi do nieprawidłowości. Błędy udało nam się 

wyeliminować w naszych placówkach jednakże teraz ukazują się nieścisłości w niepublicznych 

placówkach.  Pan Starosta Krzysztof Kwiatkowski- oznajmił, iż zanim zlecimy przeprowadzenie 

audytu koniecznym jest wystąpienie do Kuratorium Oświaty z pismem, że żądamy przeprowadzenia 

kontroli. Jednocześnie Pan Starosta oznajmił, iż chciałby na następne posiedzenie zarządu uzyskać 

analizę prawną w kierunku popełnienia przestępstwa poświadczenia nieprawdy w dokumentach bądź 

działania umyślnego w kierunku osiągnięcia korzyści majątkowych. 

Pani Naczelnik Aneta Błaszkiewicz- dodała, iż Powiat Wałbrzyski jest jeszcze przed kontrolą z 

urzędu jaka ma być przeprowadzona w tej placówce w zakresie wykorzystania dotacji przez szkoły 

niepubliczne. 

Pan Starosta Krzysztof Kwiatkowski- dodał, iż jest za tym aby wydział merytoryczny przeprowadził 

kontrolę a następnie wyniki swojej pracy przekazał do kuratorium w celu podjęcia dalszych działań.  

Pani Iwona Frankowska Wicestarosta- oznajmiła, iż w pełni zgadza się z wypowiedzią Pana 

Starosty i uważa, że zasadnym jest sprawdzenie wszystkich możliwości prawnych oraz wystąpienie 

do kuratorium  

Pan Mirosław Potapowicz Członek Zarządu- zapytał kto jest dyrektorem w tej placówce? 
Pani Naczelnik Aneta Błaszkiewicz- oznajmił, iż nie pamięta nazwiska ale jest to Pani, która od 
wielu lat jest tam dyrektorem  
Pan Mirosław Potapowicz Członek Zarządu- również zapytał czy ta szkoła już kiedyś była 
kontrolowana? 
Pani Naczelnik Aneta Błaszkiewicz- oznajmił, że nie, gdyż dopiero teraz rozpoczęła się seria 
audytów w takich placówkach 
Pan Mirosław Potapowicz Członek Zarządu- oznajmił, iż ma sobie za złe, że wcześniej jako zarząd 
nie wystąpiliśmy do kuratorium o przeprowadzenie kontroli skoro my jako powiat kontrolowaliśmy 
nasze placówki. Jednocześnie dodał, iż w pełni popiera stanowisko starosty aby wystąpić do 
kuratorium o przeprowadzenie kontroli. Jednak dziwi go to, że tak mała szkoła mogła wygenerować 
tak duże koszty.  
Pan Piotr Pol Członek Zarządu – oznajmił, iż również przychyla się do stanowiska Pana Starosty 
ponieważ jest to za duża kwota i zasadnym jest wyjaśnienie tej kwestii.  
Pan Marek Masiuk Członek Zarządu- zapytał czy te nieścisłości wynikały od momentu powstania tej 
szkoły? 
Pani Naczelnik Aneta Błaszkiewicz- oznajmiła, że ten zwrot dotyczy tylko roku 2015  
Pan Marek Masiuk Członek Zarządu- dodał, iż należy wywrzeć na kuratorium taki nacisk aby w 
kolejnych latach nie pojawiały się takie problemy. 
 
Biorąc wszystkie sugestie pod uwagę Pan Starosta Krzysztof Kwiatkowski zawnioskował o 
zobowiązanie Naczelnika Wydziału OR oraz kancelarię prawną do przygotowania i przedłożenia 
stanowiska zarządowi o możliwościach prawnych dotyczących dopuszczenia się nieprawidłowości 
bądź przestępstwa w tej placówce.  
W wyniku głosowania 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się, Zarząd Powiatu pozytywnie 
zaakceptował wniosek Pana Krzysztofa Kwiatkowskiego Starosty  (5 Członków Zarządu obecnych). 
 



Pan Starosta Krzysztof Kwiatkowski zawnioskował o zobowiązanie Naczelnika OR do 
przygotowania wystąpienia do Dolnośląskiego Kuratora Oświaty z żądaniem przeprowadzenia 
stosownej kontroli po uzyskaniu wyników pokontrolnych przeprowadzonych przez Starostwo 
Powiatowe w Wałbrzychy w ramach decyzji poprzedniego zarządu. Jednocześnie Pan Starosta 
Krzysztof Kwiatkowski zobowiązał naczelnika OR do przedłożenie tego wystąpienia do Ministra 
Edukacji Pani Anny Zalewskiej  
 
W wyniku głosowania 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się, Zarząd Powiatu pozytywnie 
zaakceptował wniosek Pana Krzysztofa Kwiatkowskiego Starosty  (5 Członków Zarządu obecnych). 
 
Pan Piotr Pol Członek Zarządu- zapytał czy podlegają nam jeszcze jakieś placówki, które można 
wskazać w kuratorium do przeprowadzenia kontroli, aby taka sytuacja jak z Niepubliczną Placówką w 
Szczawnie Zdroju nie miała już miejsca. 
Pan Starosta Krzysztof Kwiatkowski- oznajmił, iż mamy tylko jedną niepubliczną placówkę, 
jednakże problem z finansowaniem pojawia się jeszcze w Domu Wczasów Dziecięcych oraz w 
Mieroszowie w Niepublicznej Poradni. Jednocześnie dodał, że wydział merytoryczny ma 
zaplanowane przeprowadzenie kontroli we wszystkich podległych niepublicznych placówkach, po ich 
przeprowadzeniu stosowna informacja zostanie przedłożona na posiedzenie zarządu.  
 
Ad.11. 
Pani Joanna Błażuk Skarbnik przedstawiła Projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego w 
sprawie zmian w budżecie na 2018 rok 
I. Zmniejszenie dochodów 
o kwotę :                                            15.000 zł 
w dziale 851 –  Ochrona zdrowia                                           15.000 zł                        

• Na podstawie pisma Wojewody Dolnośląskiego Nr FB-BP.3111.629.2018.AD 
 z dnia 14 listopada 2018 roku zmniejsza się kwotę dotacji dotyczącą środków 
 przeznaczonych na ubezpieczenie zdrowotne oraz świadczenia dla osób 
 nieobjętych obowiązkiem ubezpieczenia zdrowotnego (bezrobotni). 
II. Zmniejszenia wydatków 
o kwotę :                                            16.228 zł  
w dziale 801 – Oświata i wychowanie                                                                         1.228 zł 

• Na podstawie wniosku złożonego przez Naczelnika Wydziału 
Organizacyjnego, Promocji i Oświaty zmniejsza się plan finansowy 
Starostwa z jednoczesnym zwiększeniem planu finansowego Młodzieżowego 
Ośrodka Socjoterapii w Walimiu na pokrycie kosztów dotyczących 
dofinansowania do studiów podyplomowych nauczyciela zatrudnionego 
w w/w jednostce.               
 w dziale 851 – Ochrona zdrowia                                                                      15.000 zł 

• Na podstawie pisma Wojewody Dolnośląskiego Nr FB-BP.3111.629.2018.AD 
 z dnia 14 listopada 2018 roku zmniejsza się plan finansowy Powiatowego 
 Urzędu Pracy na ubezpieczenie zdrowotne oraz świadczenia dla osób 
 nieobjętych obowiązkiem ubezpieczenia zdrowotnego (bezrobotni). 
III. Zwiększenia wydatków 
o kwotę :                                              1.228 zł                          
w dziale 801 – Oświata i wychowanie                                                                         1.228 zł 
• Na podstawie wniosku złożonego przez  Naczelnika Wydziału 
Organizacyjnego, Promocji i Oświaty zwiększa się plan finansowy 
Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii w Walimiu na pokrycie kosztów 
dotyczących dofinansowania do studiów podyplomowych nauczyciela 
zatrudnionego w w/w jednostce. 
IV. Przeniesienia wydatków 
w dziale 750 –  Administracja publiczna                            34.500 zł       
• Na podstawie wniosku złożonego przez Biuro Rady dokonuje się                            9.500 zł 
 przeniesień między paragrafami w planie finansowym Starostwa 
 w celu zabezpieczenia środków na szkolenie dla nowo wybranych 
 radnych Rady Powiatu oraz na wydatki związane z modernizacją 
 sprzętu głosującego na Sali Konferencyjnej. 



• Na podstawie wniosku złożonego przez p.o. Naczelnika Wydziału                         10.000 zł 
Organizacyjnego, Promocji i Oświaty dokonuje się przeniesień między 
rozdziałami i paragrafami w planie finansowym Starostwa w celu 
zabezpieczenia środków na poszczególnych paragrafach. 
• Na podstawie wniosku złożonego przez p.o. Naczelnika Wydziału                         15.000 zł 
Organizacyjnego, Promocji i Oświaty dokonuje się przeniesień między 
rozdziałami i paragrafami w planie finansowym Starostwa w celu 
zwiększenia środków na zadaniu inwestycyjnym pn: „Modernizacja serwerowni 
Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu wraz z zakupem sprzętu na potrzeby WOS”. 
w dziale 852 – Pomoc społeczna                      34.500 zł 
• Na podstawie wniosku złożonego przez Dyrektora Powiatowego     20.000 zł 
Centrum Pomocy Rodzinie dokonuje się przeniesień między 

paragrafami w planie finansowym jednostki. 
• Na podstawie wniosku złożonego przez Dyrektora Powiatowego     14.500 zł 
Środowiskowego Domu Samopomocy dokonuje się przeniesień między 
paragrafami w planie finansowym jednostki. 
w dziale 855 – Rodzina                                       33.710 zł 
• Na podstawie wniosku złożonego przez Dyrektora Domu Dziecka 

„Catharina” dokonuje się przeniesień między paragrafami w planie 

 finansowym jednostki w związku z koniecznością zabezpieczenia 

 środków na wynagrodzenia pracowników, opłatę ubezpieczenia 
wychowanków oraz opłaty za wychowanków przebywających w innych 
placówkach. 

 
W wyniku głosowania 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu podjął Uchwałę nr 
137/2018 Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 22 listopada 2018 roku (5 Członków Zarządu 
obecnych). 
 
Ad.12. 
Brak 
 
Ad.13. 
Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta  po wyczerpaniu porządku obrad zakończył posiedzenie. 
 

 

Przewodniczący Zarządu: 

Krzysztof Kwiatkowski          

Wicestarosta: 

Iwona Frankowska  

Członkowie Zarządu : 

Mirosław Potapowicz     

Piotr Pol            

        Marek Masiuk 
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